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KONEC PODPORY 

WIN SERVER 2012 
(článek psaný umělou inteligencí) 

S rychlým tempem technologického vývoje přicházejí i změny, 
které ovlivňují naši digitální infrastrukturu. Jednou z těchto 
klíčových událostí je i ukončení podpory pro operační systém 
Windows Server 2012. Po letech poskytované podpory 
společnost Microsoft tuto kapitolu oficiálně uzavírá. Pro 
uživatele a organizace to znamená, že je čas připravit se na 
přechod do nové éry a zabezpečit své IT prostředí. Ukončení 
podpory poskytuje organizaci možnost k přechodu na 
modernější a bezpečnější řešení.  

Windows Server 2012 byl uveden na trh v roce 2012 jako 
následovník úspěšného Windows Server 2008. Nabídl celou 
řadu nových funkcí a vylepšení, včetně zdokonaleného 
spravování virtuálních serverů, větší integrace s cloudovými 
službami a vylepšeného zabezpečení. Po mnoho let sloužil 
tisícům firem a organizací jako spolehlivý základní kámen pro 
jejich IT infrastrukturu.  

Dne 10. října 2023 dosáhnou Windows Server 2012 konec 
svého životního cyklu. Koncem podpory se rozumí okamžik, 
kdy Microsoft ukončuje oficiální technickou podporu a 
aktualizace pro daný operační systém. To znamená, že od 
těchto dat nebudou k dispozici žádné nové bezpečnostní 
aktualizace, opravy chyb ani technická podpora od 
společnosti Microsoft pro tento operační systém. Tím pádem 
se operační systém stává náchylným k bezpečnostním 
hrozbám a chybám, které již nebudou oficiálně řešeny. To má 
zásadní dopad na organizaci, která dosud tento OS pro své 
servery využívala.  

Jedním z hlavních důvodů pro tuto změnu je zajištění 
bezpečnosti a stability IT prostředí. Bez pravidelných 
bezpečnostních aktualizací se mohou servery a systémy stát 
zranitelnými a náchylnými ke kybernetickým hrozbám. 
Hackerům může být usnadněno proniknutí do 

neaktualizovaných systémů a 
zneužití potenciálních bezpeč-
nostních trhlin. 

Microsoft požaduje, že přechod 
na novější verzi operačního 

systému je klíčovým krokem k zajištění bezpečnosti a 
k dosažení lepšího výkonu. Nabízím, jak organizace mohou 
tento přechod několika možností: 

1. Aktualizace na Windows Server 2016 nebo 2019:  

Organizace může zvážit přechod na novější verzi operačního 
systému, jako jsou Windows Server 2016 nebo 2019. Tyto 
verze nabízejí pokročilé funkce, zlepšenou bezpečnost a 
výkon, což může výrazně přispět k efektivitě a stabilizaci IT 
infrastruktury. 

2. Přesun na cloudová řešení:  

Cloudové platformy, jako je Microsoft Azure, poskytují různé 
služby pro hosting a provoz serverů. Přesun do cloudu může 
organizacím umožnit rychlejší a flexibilnější nasazení, snížení 
nákladů na hardware a péči o infrastrukturu a také zajištění 
automatických bezpečnostních aktualizací. 

3. Zvažování open-source řešení:  

Alternativou k Microsoftu mohou být open-source operační 
systémy, jako je Linux. Tyto systémy nabízejí širokou flexibilitu 
a jsou často bezplatné, což může představovat atraktivní 
alternativu pro organizace s omezeným rozpočtem. 

4. Plánování a migrace:  

Přechod na novou verzi operačního systému vyžaduje pečlivé 
plánování a migraci dat. Je důležité zohlednit potřeby 
organizace, provést aplikace a služby, které běží na stávajícím 
systému, a zajistit kompatibilitu s novým OS. 
 

V době, kdy kybernetické hrozby stále vzrůstají a bezpečnost 
IT prostředí je klíčové, je nezbytné podniknout kroky k 
ochraně dat a systémů. Ukončení podpory pro Windows 
Server 2012 představuje potenciál, ale také příležitost pro 
přechod na moderní a bezpečnější technologie, které mohou 
podporovat jejich růst a úspěch v digitální éře. Je čas se 
rozloučit s minulostí a přivítat budoucnost. 
 

Líbil se vám výše uvedený článek?  

Není moc umělý? Napsala ho totiž umělá inteligence       

Stačilo jí jen zadat: Napište prosím článek o ukončení podpory 
OS Windows server 2012 v rozsahu jedné stránky A4. A toto je 

výsledek.         
 

(pokračování na straně 3 Okénka do Apatyky)         

„Skutečná hloupost pokaždé 
porazí umělou inteligenci.“ 

Terry Pratchett (1948–2015), anglický spisovatel  

http://www.apatykaservis.cz/
mailto:OBCHOD@APATYKASERVIS.CZ?subject=Okenko%20do%20Apatyky
mailto:OBCHOD@APATYKASERVIS.CZ?subject=Okenko%20do%20Apatyky
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Viktorie Štípková  
Viky pracuje ve společnosti Apatyka servis na pozice tester od února 2023 
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iky se narodila v Kyjevě, ale většinu dětství na 
Ukrajině prožila ve starobylém městě Drohobyč 
nedaleko Lvova. Město plné historicky cenných 
architektonických skvostů leží v Haliči na severním 
okraji Karpat na pravobřežních přítocích Dněstru. 
První zmínky o něm jsou starší více než 600 let a 

jeho dřevěný kostel z přelomu 15. a 16. století je zahrnut i 
mezi památkami UNESCO.  

Právě v tomto malebném městě začala Viky chodit na základní 
školu a navštěvovat zdejší počítačový kroužek. Spolu 
s ostatními dětmi zvládala základní příkazy programovacího 
jazyka Pascal, ale stejně všichni nedočkavě čekali na 
posledních patnáct minut, kdy měli dovoleno na školních 
počítačích hrát hry. Samozřejmě v té době ještě bez 
internetového připojení, a to tedy znamená jen hry, které 
každý sháněl nejrůznějším způsobem, a které se pak lavinovitě 

šířily prostřednictvím disket.       

Tento způsob přenosu už dnešní děti ani 
neznají. A když jim v muzeu ukážete 
památečnou disketu 3,5“, tak tvrdí, že je to 
ikonka pro ukládání souboru vytištěná na 3D 

tiskárně.        

Když bylo Viky jedenáct, přestěhovala se s rodinou do Čech. A 
opět do historicky významného místa – do Trhanova. Pečliví 
čtenáři Jiráskových románů si určitě vzpomenou, že právě 
v této chodské obci si nechal zbudovat své sídlo majitel panství 
Wolf Maxmilián Laminger z Albenreuthu neboli Lomikar. 
Pověst o chodském vůdci Janu Sladkém Kozinovi dnes patří 
k základům naší literatury a nic na tom nezmění fakt, že autor 

Psohlavců tak trochu fabuloval.       První písemná zmínka 
o božím súdu se objevila až sto let po událostech a ve znaku 
měli Chodové plstěné boty a nikoliv hlavu ostražitého vlčáka, 
jak jim ji Alois Jirásek přibájil. Krajina v podhůří Českého lesa je 
ale stejně krásná a okolní příroda je na mnoha místech 
nedotčená jako v dobách chodských rebelií, a proto se sem 
Viky dodnes ráda vrací. 

Ostatně není sama, které 
Chodsko učarovalo. Z nedalekého 
Klenčí pod Čerchovem pocházel i 
básník a spisovatel Jindřich 
Šimon Baar, který čerpal témata 
svých děl právě z rodného kraje. 
Je po něm pojmenováno i 
gymnázium v Domažlicích, kde 
Viktorie absolvovala šestileté 
studium. Součástí výukových 
plánů byl samozřejmě i předmět 
zvaný základy počítačových věd.  

 

 

 

Tak si Viky dále rozšiřovala své znalosti o jedničkách a nulách, 
z nichž se skládají příkazy, kterým rozumí jen počítače.  

Svá studia zakončila bakalářským 
diplomem na České zemědělské univerzitě 
v Praze. Jako mnozí jiní studenti si Prahu 
zamilovala a po studiích místo hledání 
zaměstnání ve studovaném oboru lesnictví 
nastoupila do banky, přesněji stavební 
spořitelny. Náplní její práce byl support 
kolegům v nestandartních nebo méně 
obvyklých situacích. Přestože nejednala 
přímo s klienty spořitelny, musela umět po 
telefonu poradit a odpovědět na jakýkoliv dotaz obchodních 
zástupců ohledně stavebního spoření nebo úvěru z něj. Taková 

živá chodící wikipedie stavebního spoření.        

V průběhu let si v rámci bankovního sektoru vyzkoušela více 
pozic, až ji v touze po změně vítr zavál do Apatyky na pozici 
testera. Tester je neoddělitelnou součástí vývojového týmu a 
jeho úkolem je ověřit, otestovat, že program vytvořený 
programátory odpovídá požadavkům uživatele. Nutným 
předpokladem pro tuto práci je seznámit se s požadavky 
budoucího uživatele a pochopit je. 

V práci se mi líbí přátelská atmosféra a 
možnost se každým dnem učit něco 
nového. A není toho málo, lékárenský 
program Mediox a jeho nejrůznější 
nadstavby představují rozsáhlý systém a 
každým dnem se vyvíjí. 

Před několika lety se Viky vdala a 
se svým manželem se přestěhovali 
kousek za Prahu. A protož oba mají 
rádi zvířata, žijí s nimi v domácnosti 
dva kocouři. Anebo možná lépe 
vyjádřeno oni žijí v domácnosti 

svých koček.        

Viky se po vzoru Lindgrenové hrdinky Pipi nebojí v profesním 
ani v osobním životě pustit do nových věcí. Podle toho 
vypadají i její koníčky. Jednoho dne ji napadlo, že by mohla 
kamarádce ušít obal na čtečku a od té doby šije – tašky, 
kabelky ale i oblečení. Jindy chtěla potěšit rodinu osobním 
přáním a tak se začala věnovat krasopsaní. Zkrátka jako 
odreagování na intelektuálně náročnou práci se baví tvořením 
především rukama – například výrobou ozdobného věnce, 
malůvkami na tričko nebo pletením čepice. A když opravdu 
zbude čas a je krásné počasí, vyrazí na túru do přírody.            

V  

„To jsem nikdy nedělala, 
to mi určitě půjde!“ 

Pipi Dlouhá punčocha, literární hrdinka švédské autorky Astrid Lindgrenové     
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VIDĚT A BÝT VIDĚN 

1. kongres Farmacie pro praxi 
Srdečně vás zveme na akci, která se 

koná 8.–9. 9. 2023 v Brně. Tato událost 

je skvělou příležitostí k odbornému 

rozvoji a setkání s kolegy farmaceuty a 

lékaři a diskutovat problémy vzájemné 

spolupráce při lékových problémech. Je 

rovněž šancí získat celkem 32 bodů do 

celoživotního vzdělávání ČLnK. 

VII. 3D KONGRES HEALTHCOMM 

Zveme vás na již VII. ročník 3D 360° 

kongresu Healthcomm Professional, 

který je určen lékárníkům, 

farmaceutickým asistentům a dalším 

nelékařským zdravotnickým profesio-

nálům. Společnost Healthcomm už 

tradičně v rámci svých virtuálních 

kongresů navštěvuje nejrůznější země a 

mimo jiné s nimi účastníky seznamuje. 

Pro sedmý kongres vybrali našeho 

severního souseda Polsko. 

Na kongresu zazní prezentace Mgr. Bc. 

Štefana Reháka, LL.M. na téma 

nedostatek léků v lékárně – příčiny, 

dopady a řešení. K dalším zajímavým 

přednáškám bude určitě patřit 

Marketing v lékárně od PharmDr. Lucie 

Dvořákové Dostálíkové nebo Ekono-

mické a marketingové řízení lékárny od 

Mgr. Karla Šlegra. Mgr. Iva Lízalová bude

přednášet na téma personalistiky 

Adaptace zaměstnanců v lékárně.  

Akce je online a trvá měsíc, v jehož 

průběhu můžete kongres kdykoliv 

navštívit. Absolvování odborné části 

kongresu je ohodnoceno 14 body do 

celoživotního vzdělávání ČLnK. 

Uživatelé lékárenského systému Mediox 

od společnosti Apatyka servis mohou při 

registraci využít bezplatnou partnerskou 

vstupenku po zadání kódu apa23! 

 

KONEC PODPORY WIN 
SERVER 2012 

(pokračování ze strany 1) 

Ve společnosti Apatyka servis 

využíváme umělou inteligenci (AI) už 

dávno například k psaní 

dokumentace funkcí včetně 

podrobných schémat nebo 

zanalyzování kvality kódu či 

k popisu rozhraní aplikace. Návody, 

tutoriály a technické popisy jsou velmi 

vhodné objekty pro psaní pomocí této 

technologie. AI obvykle dodržuje 

jednotnou odbornou terminologii a ve 

svých textech se nezamotává a netočí 

dokola jako mnozí „lidští“ autoři.        

Na psaní krásné literatury na úrovni 

románů ve stylu Dumase staršího si ale 

asi ještě budeme muset 

chvilku počkat. A kdo ví, 

zda se vůbec někdy 

dočkáme. Ani AI není 

všemocná a všespasná. 

Šachové stroje existují více 

než dvě stě padesát let, a 

přesto lidé dál tuto hru 

hrají, pořádají turnaje a soutěží o 

prestižní titul velmistra.  

Kvalita výtvorů umělé inteligence se 

bude neustále zlepšovat. A to nejen 

literární díla, ale dnes je AI schopna 

malovat obrazy či skládat hudbu. 

Správněji by se asi mělo říct tvořit 

výtvarná a hudební díla.  

Výhodou je, že umělá inteligence se umí 

sama vzdělávat a učit se ze svých chyb. 

Například úvodní článek na první 

stránce o ukončení podpory operační-

ho systému Win Server 2012 napsala 

umělá inteligence, nebo lépe řečeno 

vygenerovala, ve dvou rozdílných 

verzích a nakonec se zeptala, která 

z nich je lepší. A z její strany to není jen 

řečnická otázka, ale přirozená reakce, 

aby příště byla její odpověď ještě lepší. 

 

IGNORANTIA IURIS 
NON EXCUSAT 
Neznalost zákona neomlouvá je jedním 

ze základních právních principů 

moderního práva vycházející už 

ze starého římského práva. Kde 

jsou ty doby, kdy lékárníkovi 

k úspěšné praxi stačily znalosti 

farmacie. Dnes k vedení 

lékárny musíte mít také 

minimální znalosti managementu, 

informačních technologií, ekonomie a 

v neposlední řadě i legislativy. A přitom 

všechny tyto obory se neustále vyvíjí a 

zdaleka nestačí znalosti, které nám 

kdysi říkali ve škole.      

Od začátku letošního roku je platná 

direktiva EU NIS2, což je směrnice 

Evropského parlamentu a Rady EU 

s  cílem zajistit vysokou úroveň 

kybernetické bezpečnosti. Členské státy 

ji musí implementovat do své národní 

legislativy do podzimu příštího roku.  

Povinnosti vyplývající ze směrnice NIS2 

se vztahují na organizace ve veřejném i 

soukromém sektoru. V České republice 

se bude směrnice vztahovat odhadem 

na 6 000 až 15 000 firem a organizací. 

Problém je, že identifikace povinných 

osob se bude provádět samoidentifi-

kací. To znamená, že společnost si sama 

musí analyzovat, zda působí v regu-

lovaném odvětví a jaký má její činnost 

dosah. Velké nemocnice a malé lékárny 

s jedním výdejním místem to mají 

jednoduché. Ti první pod směrnici 

automaticky spadají, ti druzí nikoliv. Ale 

co naprostá většina ostatních lékáren? 

Neznalost neomlouvá, a proto se 

k tématu ještě vrátíme v některém 

z příštích čísel Okénka do Apatyky.               
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NEJLEPŠÍ PRACOVNÍCI MĚSÍCE 
Nejlepšími systémovými poradci června a července se stali 

Filip Beneš a Tomáš Jelen. 
 

 

 

17. KONGRES PHARMA PROFIT 
A je tady podzimní kongres Pharma Profit, kterého se naše 

společnost pravidelně účastní už šestým rokem. Dva dny 

nabité zkušenostmi a setkáními přátel, zákazníků, kolegů. 

Letošní hlavní téma představí hned několik příběhů lékáren, 

které jdou vlastní unikátní cestou a mohou tak být inspirací 

pro ostatní. Schválně uvádíme inspirací a nikoliv příkladem.  

Dobrý příklad je sice obvykle následováníhodný, ale samotné 

pouhé opakování úspěšného příkladu nevede ke zdaru. Ti, co 

kopírují, jsou v nejlepším případě druzí. A ani to není zdaleka 

jisté, pokud se jedná o dobrý podnět, který se snaží napodobit 

hned několik společností. 

Jedním z řečníků kongresu bude Zuzana Kubištová ze 

společnosti E-commerce Innovation Director CZ&SK, která se 

ve své přednášce zaměří na to, jaké údaje o produktech je 

nutné podle legislativy zobrazovat při prodeji na internetu ale 

současně jaké informace o produktech na internetu očekává 

zákazník a jaké jsou aktuální trendy jeho očekávání. Součástí 

přednášky bude i nápověda, jak takové údaje snadno získat. 

Hlavním řečníkem kongresu bude PhDr. Marián Jelínek, Ph.D., 

který je hokejový trenér, mentální kouč, manažer a autor řady 

knih, který se již více než 25 let zabývá sportovní psychologií a 

mentálním koučingem. Rovněž vyučuje Psychologii pro 

manažery na NEWTON University. Individuálně spolupracuje 

s manažery a vrcholovými sportovci a našimi olympioniky a je 

také bývalým dlouholetým koučem Jaromíra Jágra. 

Jeho metoda klíčových parametrů úspěšných se neuplatní jen 

při vyhledávání a přípravě špičkových sportovců, ale lze ji 

úspěšně využít při zdokonalování osobnosti v jakémkoliv oboru 

lidského podnikání. Například definování jasných a 

realistických cílů je klíčovým prvkem úspěchu. Vědět, kam 

směřujeme, a mít jasno v tom, co chceme dosáhnout, pomůže 

držet správný směr. Dalším klíčovým parametrem, o kterém se 

bude mluvit, je pozitivní zdravé myšlení, protože jen 

s pozitivním pohledem jsme schopni zvládat výzvy a hledat v 

nich příležitosti pro růst. 

K dalším parametrům patří odhodlání, sebeuvědomění a 

osobní rozvoj. Přijďte si na 17. kongres Pharma Profit 

poslechnout jednoho z našich nejlepších koučů, jak své slabé 

stránky přetavit do silných.  

Společnost Apatyka servis je tradičně bronzovým partnerem 
kongresu a na akci samotné můžete rovněž navštívit náš 
stánek a potkat se s našimi obchodními zástupci a 
projektovými manažery.                   
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Tajenku křížovky zašlete do 20. září 2023 na Okenko@apatykaservis.cz a uveďte své jméno a adresu lékárny nebo její 
Id u společnosti Phoenix LV. Prvních dvacet autorů správných odpovědí získá od společnosti Apatyka servis dárek.  

Tajenka křížovky z minulého Okénka do Apatyky: „LÉTO PLNÉ POHODY PŘEJE APATYKA“.  

Všem úspěšným řešitelům gratulujeme! 
 

DOKONCE I ZÁZRAKY CHVÍLI 

TRVAJÍ 

Svět kolem nás je plný negativních zpráv. 
Média se předhání, kdo přinese 
drastičtější informace a kdo víc vystraší 
své čtenáře, posluchače či diváky. A je 
úplně jedno, za se sdělení týkají 
ekonomické situace, předpovědi počasí 
nebo něčeho úplně jiného. 

Pozitivních zpráv je pomálu. Snad jakoby 
se neslušelo říct, že se něco daří, že ještě 
existují věci mimo konkurenční boj, kde 
si lidé nezávidí, ale naopak přejí úspěch. 
Jednou z takových akcí je charita, pomoc 
svým bližním. 

Společnost Apatyka servis tradičně 
podporuje vydávání publikací pro děti, 
které jim pomáhají zábavnou formou 
zvládat nejrůznější situace. Letos na jaře 
jsme přispěli na sešitek Péťa potřebuje 
pomoc vydanou ve spolupráci 
s Mezinárodní policejní asociací a 
Evropskou policejní asociací.  

Děti často nejsou schopny odhadnout 
nebezpečí, která jim hrozí. Jedná se o 
běžné situace. Cestou do školy se při 
přecházení silnice pořádně nerozhléd-

nou a vběhnou pod auto. Neznají 
základní pravidla, jak se chovat při 
používání internetu, zejména sociálních 
sítí, většinou nevědí, že nesmějí sdělovat 
osobní údaje nebo dokonce posílat fotky 
neznámému „kamarádovi“. Děti jsou 
často důvěřivé a neuvědomí si, že ten 
milý pán, který je oslovil v parku, jim ve 
skutečnosti může ublížit. Na pozadí 
příběhů malého Péti si děti uvědomí,

že to, co se stalo jemu, se může přihodit 
i jim, a proto je důležité, aby se naučily, 
jak se v těchto situacích zachovat, na 
koho se obrátit o pomoc a hlavně – jak 
jim předcházet. Publikace obsahuje i 
mnoho obrázků, základní dopravní 
značky, důležitá telefonní čísla i 
doplňovačky, jejichž prostřednictvím si 
děti nabyté znalosti prověří. 

Se začátkem školního roku jsme ve 
spolupráci s IV nakladatelstvím a Českým 
červeným křížem přispěli na publikaci 
Omalovánky první pomoci. Omalovánky 
byly zvoleny zcela záměrně, neboť při 
jejich vybarvování děti nemají pocit, že 
se něco učí, a přesto si osvojují důležité 
základy první pomoci. Předností této 
publikace je, že v ní nenaleznete mnoho 
textu a poučné obrázky s oblibou 
vymalovávají i předškoláci. 

Díky podpoře společnosti Apatyka servis 
a ostatním sponzorům mohou takové 
publikace vycházet a bezplatně být 
distribuovány do škol a do rodin. 
Společnost Apatyka servis je ve svém 
oboru významným podnikem, a i když 

nedosahujeme velikosti Microsoftu       , 

přispíváme na dobrou věc i díky vám, 
našim zákazníkům. 

Společnost Apatyka servis podporuje osvětový 

výchovný projekt Českého červeného kříže 

„OMALOVÁNKY PRVNÍ POMOCI“.  

Jednou z nejdůležitějších dovedností, kterým 

bychom se měli učit od nejútlejšího věku, je 

schopnost poskytnout první pomoc. Už i malé 

děti by měly vědět co dělat, když se ony samy 

nebo jejich sourozenci či kamarádi zraní. 
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